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Ob morebitnem povečanju razpisnih mest 
fakultete pričakujejo ustrezno financiranje in 
več zaposlitev (tema)
Fakultete so pripravljene razpisati več vpisnih mest za prihodnje študijsko leto. Ob tem pa opozarjajo, da to za sabo 
potegne potrebo po ustreznem povišanju financiranja in števila zaposlitev, pa tudi potrebo po dodatnih prostorih. Število 
vpisnih mest določajo predvsem glede na finančne in kadrovske zmožnosti, pa tudi glede na trg dela.

Na ljubljanski fakultete za računalništvo in informatiko  imajo odlične prostorske pogoje, vendar bi ob povišanem (FRI)
vpisu nujno potrebovali sredstva za opremo in dodatne kadre, je za  pojasnila dekanja Mojca Ciglarič. "Zavedamo STA
se, da so potrebe po naših diplomantih in magistrih na trgu dela velike in smo pripravljeni in sposobni poviševati število 
razpisnih mest, če bo le zagotovljeno ustrezno povišanje financiranja," pravi. Meni, da bi moralo biti omogočeno tudi 
dodatno zaposlovanje, ki ga nedavno sprejete omejitve pravzaprav onemogočajo.

Za študij računalništva je visok interes, v zadnjih letih namreč beležijo 50-90 odstotkov več prijav, kot je na voljo prostih 
mest. Tako je  po besedah dekanje tudi za prihodnje študijsko leto predlagala razpis enakega števila mest kot lani, to FRI
je 406 za redni in izredni študij.

Fakulteta sicer število razpisnih mest določa predvsem glede na finančne in kadrovske zmožnosti. "Naša želja je, da ne 
bi le preprosto povečevali števila vpisnih mest, ampak da bi lahko ponudili nove študijske programe z najnaprednejših 
področij računalništva, ki se danes šele porajajo, in nanje vpisovali najboljše dijake," je še povedala Ciglaričeva.

Na ljubljanski naravoslovnotehniški fakulteti  bi določeno povečanje vpisnih mest po mnenju dekana Boštjana (NTF)
Markolija lahko kompenzirali z obstoječimi kadri.  če bi šlo za bistveno večji vpis, bi potrebovali tudi več zaposlenih in A,
posledično tudi več prostora, je povedal za  Poudaril je, da interes za študij na fakulteti je, v zadnjih letih se število STA.
vpisanih giblje okrog 1300.

Poudaril je, da je fakulteta v stalnem kontaktu z gospodarstvom, tako približno vedo, kakšne so potrebe na trgu dela. 
"Pogosto se podjetja, če iščejo profil diplomantov, ki se šolajo pri nas, tudi obrnejo na fakulteto. Sprašujejo, če in koliko 
diplomantov ali študentov imamo, ki bi odgovorili njihovim potrebam," je pojasnil Markoli.

Tudi na ljubljanski fakulteti za strojništvo se po navedbah dekana Mitjana Kalina zelo dobro zavedajo potreb 
gospodarstva, saj da so fakulteta z največ neposrednega sodelovanja z gospodarstvom v Sloveniji. Število vpisnih mest 
določajo glede na potrebe gospodarstva, števila zaposlenih, prostorskih zmožnosti, infrastrukture ter siceršnjih finančnih 
virov.

Ob tem je Kalin opozoril, da so velika težava slabi prostorski pogoji, kar pogosto slišijo kot razlog za vpis na druge 
novejše fakultete, saj so stavbe fakultete bistveno prestare in premajhne ter strukturno neprimerne za sedanje potrebe na 
tehniki. Zato upajo na čim prejšnjo gradnjo nove fakultete, s čimer se bo možnost za povečanje števila inženirjev in 
magistrov ter doktorjev strojništva bistveno povečala.

Predvideli so, da bodo letos v dodiplomske in enovite magistrske študijske programe druge stopnje na novo vpisali 540 
študentov, interes je običajno za nekaj odstotkov višji od razpisanega števila, je še dodal za STA.

Univerze sicer razpis za vpis v dodiplomske in enovite magistrske študijske programe druge stopnje začnejo za prihodnje 
študijsko leto pripravljati že v oktobru, da ga lahko posredujejo ministrstvu za izobraževanje, znanost in šport do 1. 
decembra tekočega leta, s predvideno objavo razpisa 1. februarja. Ob tem z ministrstvom sklenejo štiriletne pogodbe, v 
kateri opredelijo tudi načrt razpisovanja študijskih programov po posameznih področjih.

Članice ljubljanske univerze v okviru rednega sodelovanja s strokovnimi združenji letno izvajajo samoevalvacijo in skupaj 
z zunanjimi deležniki pregledajo kazalnike uspešnosti ter načrtujejo ukrepe za razvoj študijskih programov. Pregledajo 
tudi podatke o vpisu in primernost števila razpisanih mest glede na pogoje, razpoložljive možnosti ter potrebe izvajanja 
študijske dejavnosti po posameznih programih, so navedli na univerzi.
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Tudi na mariborski univerzi načrt izobraževalne dejavnosti pripravljajo in usklajujejo z vsemi deležniki terciarnega 
izobraževanja, posebno pozornost pa namenjajo povezovanju z morebitnimi delodajalci, strokovnimi združenji, društvi. 
Primorska univerza pri razpisovanja študijskih programov upošteva tudi razpoložljive kapacitete ter želje in potrebe 
študentov.

Ugibanja o morebitnem spreminjanju števila vpisnih mest so postala aktualna po tistem, ko vlada pretekli teden ni podala 
soglasja k razpisu za vpis v študijskem letu 2021/2022. Kot je takrat pojasnil Janša, gradiva ni uspel obravnavati pristojni 
odbor vlade.

Obenem pa premier meni, da določanje števila vpisnih mest na javnih šolah in fakultetah, ki se financirajo iz denarja 
davkoplačevalcev, predstavlja eno najpomembnejših strateških odločitev vsake države. Zato je za četrtek sklical posvet s 
predstavniki univerz, samostojnih visokošolskih zavodov in gospodarskih zbornic ter združenj. Predvsem iz študentskih 
vrst je bilo zadnje dni slišati bojazen, da bi se število vpisnih mest na družboslovnih smereh znižalo na račun 
povečevanja vpisnih mest na naravoslovnih smereh.
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